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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Bianca Seica, Simona 
Bontu, Iarina Moș, Elena Pop, Iuliana Dejeu, Mihai Alexandru Popa, 
Simona Todorean, Florica Sălăjan și George Perțe, în numele comunităţii 
Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi 
bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

 RUGĂCIUNE 
 
Dumnezeul meu, tot ceea ce nu tinde spre a-ţi servi, toate mi se arată a fi  
deşertăciune şi minciună, astfel, că prin cuvinte nu pot să-mi exprim dezamăgirea 
pentru cei, care nu pot să înţeleagă acest adevăr şi care nu-l cunosc. O, Adevăr 
dumnezeiesc. Mi Te-ai arătat în mod nespus de însufl eţitor! Nu am ştiut nimic, 
dar am cunoscut şi am înţeles bine, cât de mare este fericirea să nu posezi nimic 
din ceea, ce nu te conduce la Dumnezeu. Am înţeles, ce înseamnă să umbli în 
Adevăr, iar acest Adevăr am descoperit că Tu însuţi…eşti. O, Adevărule, Tu 
ai dorit să Te areţi sufl etului meu, Tu eşti Singurul Adevăr, fără început şi fără 
sfârşit. De la Tine au început toate celelalte adevăruri. Aşa cum şi iubirea a 
început de la Tine… Cât de splendid eşti, Doamne. Cu puterea măririi Tale, eşti 
în stare, ca într-o clipă să îmbogăţeşti sufl etul cu nespuse tezaure, aşezând în ele 
ca într-un sipet de aur mistere bine păstrate. Ajută-mă, şi pe mine, ca să trăiesc 
de-a pururi în acest Adevăr, care eşti Tu Dumnezeul meu. Amin.

(După Sfânta Tereza a Pruncului Isus)

Când este difi cil...să te rogi, cel mai important lucru este să nu te oprești 
în a te ruga, în a depune efort. În aceste timpuri, te poti întoarce către 
Biblie și către Sfânta Litughie din biserică. Meditează asupra vieții și 
învață din Evanghelii. Refl ectă asupra înțelepciunii și sfaturilor oferite 
de apostoli și mesajelor interesante ale profeților. Încearcă să-ți faci 
propriile rugăciuni din Psalmi.

Sfântul Ioan Paul al II-lea
Traducere: Orian Gabriela



Cine ne va despărți?

Unul dintre primele trei momente în care apa joacă un rol central în 
evanghelia după Ioan este cel din fragmentul pe care astăzi îl medităm. Ce-
lelalte două se petrec în Cana Galileii, la nunta la care Isus transformă apa 
în vin și la scăldătoare Vitezda, cea în care se învredniceau de vindecare 
cei ce intrau după atingerea apei de către un înger. În pericopa de astăzi o 
samarineancă, ce ne reprezintă de fapt pe toți, caută zi de zi o apă dătătoare 
de viață ce să-i aline setea și să-i dăruiască plinătate.

În toate aceste trei momente, lumea își exprimă dorința de infi nit prin 
lucruri fi nite. Samarineneanca, caută iubirea perfectă trecând de la un om 
la altul și își dă seama de eroarea ei doar când întâlnește iubirea divină. La 
nunta din Cana, iubirea umană ce se stinge precum vinul de pe masa mirilor, 
este transformată de către iubirea cea adevărată, cea a lui Dumnezeu, că-
pătând adevărata consistență și adevărata savoare. Scăldătoarea Vitezda își 
găsește de asemenea împlinirea în momentul în care Isus, adevăratul Înger 
al lui Dumnezeu atinge apele Iordanului, transformandu-le în ape dătătoare 
de vindecare nu doar trupească, ci și sufl etească, ape care în momentul Bo-
tezului se revarsă asupra fi ecăruia dintre noi.

Discuția dintre Isus și samarineancă este asemănătoare cu cea dintre 
Mântuitorul și Nicodim și similară de asemenea cu cea pe care Dumnezeu o 
are cu fi ecare dintre noi, încercând să ne conducă de la o logică strict uma-
nă, pe care cu toții o trăim, la una divină, în care aspirațiile noastre nu sunt 
nici anulate, nu sunt nici măcar diminuate, dimpotrivă sunt desăvârșite și 
împlinite.

Bucurie sau tristețe, moarte sau viață, toate sunt înglobate în iubirea 
infi nită a lui Dumnezeu pentru noi. Împreună cu apostolul Pavel, putem de 
aceea și noi să exclamăm: Cine ne va despărţi pe noi de iubirea lui Cristos? 
Necazul, sau strâmtorarea, sau prigoana, sau foametea, sau lipsa de îmbrăcă-
minte, sau primejdia, sau sabia? Încredinţat sunt că nici moartea, nici viaţa, 
nici îngerii, nici stăpânirile, nici cele de acum, nici cele ce vor fi , nici puteri-
le, nici înălţimea, nici adâncul şi nici o altă făptură nu va putea să ne despar-
tă pe noi de dragostea lui Dumnezeu, cea întru Cristos Isus, Domnul nostru.

PS Claudiu, Episcopul Curiei


